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Abstract 
What distinguishes the interpretation of the purposes that it is one of the most 

important types of interpretation, so the research aims to introduce it and indicate 

its importance so it has become an important condition for the contemporary 

interpreter as the research concluded to the results, the most important of which is 

that the intentional interpretation of the Holy Qur'an is one of the types that 

displays the gifts of the Holy Qur'an and works to reveal the secrets that lead the 

heart and mind together to the source of the Qur'an as shown how the Qur'an came 

to take into account the reform of humans and how to pay corruption for them. 
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 الثقافةوزارة  ، طهران مؤسسة الطباعة والنشر،1، ط469، 463، ص1المفسرون حياتهم ومنهجهم، السيد محمد علي إيازي، ج-1

 . والإرشاد الإسلامي
 م.1980، 1عبدالله شحاته، ط /ذكر في مقدمة كتابه )منهج الإمام محمد عبده في تفسير القرآن(، د - 2
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 ( .52( ، )1/20صحيح البخاري ، محمد بن إسماعيل البخاري ، كتاب الإيمان ، فصل من استبرأ لدينه ، ) - 4
 .، 3403تفسير القرآن الكريم ، عبدالله شحاته ، ص - 5
 . 3453المصدر السابق ، ص  - 6



 

﴿  ﴾
 

 عشر )الجزء الثاني( الثامنالعدد -مجلة علمية محكمة -مجلة كلية الآداب بالوادي الجديد

 الترقيم الدولي الموحد للطباعة                    الترقيم الدولي الموحد الإلكتروني 

  ۖ  ۖ

 
 ، بتصرف .173عبدالله شحاته، ص /تفسير القرآن الكريم، دكتور - 7
. 1ط ،78م، ص2002، دار السلام، تيسير الكريم الرحمن في تفسير كلام المنان، عبد الرحمن السعدي -8
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 .269تفسير القرآن الكريم ، د/ عبدالله شحاته ، ص - 9
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 (.6502(،) 105، 8صحيح البخاري ، محمد بن إسماعيل ، باب التواضع ، ) - 11
 ، بتصرف 4105عبدالله شحاته ،ص\تفسير القرآن الكريم ، د -12
 المكتب الإسلامي  151ص 150،ص1الإحكام في اصول الأحكام ، الأمدي ، ج - 13
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 هـ .1422،  1ط
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